
Mondelinge vragen: Waar blijft de verantwoording van 
de machinerie.
25 mei 2023 

Na overleg tussen de partijen die betrokken zijn bij het project ‘de Machinerie’ is gezamenlijk 
besloten te stoppen met de ontwikkeling van deze plek voor film- en beeldcultuur. De 
betrokken partijen zijn de initiatiefnemers FOTODOK, Nederlands Film Festival en Hoogt on 
Tour, stichting de Machinerie, pandeigenaar Erfgoed Werkspoor Utrecht (EWU) en de 
gemeente Utrecht.

Er werd in de loop van 2020 gestart met het uitwerken van de juridische afspraken. Door de 
kernpartners werd in april 2020 Stichting de Machinerie opgericht, met een kwartiermaker die 
namens hen het bouwproces en uitwerking van de plannen vorm kon geven.

Oktober 2021 krijgt de raad een brief over versobering van de plannen. Om te voorkomen 
dat de ontwikkeling door de coronacrisis verder onder druk komt te staan zien wij aanleiding 
een incidentele rijksbijdrage van 300.000 euro te verlenen. Tevens past de besteding binnen 
het gemeentelijk afwegingskader, omdat de kernpartners die de Machinerie vormen (NFF, 
Fotodok, HIT) hiermee worden behouden voor de stad.  

Bij navraag blijkt dat er nooit een omgevingsvergunning is aangevraagd. Bij navraag 
blijkt dat twee van de drie ketenpartners in 2021 uit de Stichting zijn gegaan. De 
Stichting de Machinerie sinds voorjaar 2022 op een adres in Amsterdam staat 
ingeschreven. Dit is het adres van de nieuwe voorzitter, die een consultancy bedrijf in 
Amsterdam heeft. Zij samen met een gevolmachtigde de Stichting de Machinerie 
beheert. In juli 2022 een subsidie bij de Provinciale staten is aangevraagd (€120.000), 
die een week voor de beëindiging van de Stichting is uitgekeerd. 

Vragen: 
1. Wat vindt het college ervan dat twee van de drie ketenpartners in 2021 al uit de 

Stichting waren gestapt?
2. Wat vindt het college van de aanvraag op 8 juli bij de PS voor subsidie, terwijl toen al 

duidelijk was, dat het einde in zicht was?
3. Wat vindt het college van alle uitgaven voor een kwartiermaker, contacten met allerlei 

partijen etc. terwijl er nog niet eens een omgevingsvergunning was aangevraagd?
4. Wat vindt het college van de lange wachttijd van uit de Stichting om de financiën te 

verantwoorden?
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